



MAKTAB RENDAH SAINS MARA
RANCANGAN PENGAJARAN TAHUNAN
PENDIDIKAN ISLAM KSSM TINGKATAN LIMA 2022 & 2023

BULAN	MINGGU	BIDANG/TAJUK	STANDARD PEMBELAJARAN	CATATAN
APRIL	1	AL-QURAN: 1. SURAH AT-TAUBAH AYAT 128-129 (Bacaan & Hafazan)	<ul style="list-style-type: none"> • Membaca ayat dengan betul, lancar serta bertajwid. • Menyatakan intisari ayat. • Menghafaz ayat dengan betul, lancar dan bertajwid. • Mengamalkan bacaan ayat secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 2)
		AL-QURAN: 4. CIRI-CIRI MUKMIN BERJAYA SURAH AL-MUKMINUN AYAT 1-11 (Hafazan & Kefahaman)	<ul style="list-style-type: none"> • Membaca ayat dengan betul, lancar dan bertajwid. • Menghafaz ayat dengan betul, lancar, bertajwid dan fasih. • Menyatakan terjemahan ayat. • Menghuraikan ciri-ciri mukmin yang berjaya yang terdapat dalam ayat. • Menerangkan salah laku seksual dan akibat zina, hubungan seks luar tabi'e dan sumbang mahram. • Merumuskan pengajaran ayat dan menghubungkaitkannya dengan kehidupan. • Beramal dengan ciri mukmin yang berjaya secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 27)
	2	HADIS: 7. SETIAP ORANG IALAH PEMIMPIN	<ul style="list-style-type: none"> • Membaca hadis dengan betul. • Menyatakan terjemahan hadis. • Menerangkan tanggungjawab golongan pemimpin, suami, isteri, pekerja dan anak. 	Buku teks (ms 56)

BULAN	MINGGU	BIDANG/TAJUK	STANDARD PEMBELAJARAN	CATATAN
			<ul style="list-style-type: none"> Menrumuskan pengajaran hadis dan menghubungkaitkannya dengan kehidupan. Bertanggungjawab dalam kepimpinan secara beradab dan istiqamah. 	
		AL-QURAN: 3. HUKUM TAJWID <ul style="list-style-type: none"> Bacaan ra', waqaf dan ibtida' 	<ul style="list-style-type: none"> Menjelaskan maksud dan cara bacaan hukum tajwid ra', jenis dan tanda waqaf dan jenis ibtida' beserta contoh. Menentukan dan membaca ayat al-Quran yang mengandungi hukum tajwid di atas. Mengamalkan hukum tajwid di atas dalam bacaan al-Quran secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 15)
	3	AKIDAH: 9. ALLAH MAHA MENGAWASI DAN MAHA MENYAKSIKAN	<ul style="list-style-type: none"> Menyatakan maksud al-Raqib dan al-Syahid. Menyatakan dalil naqli al-Raqib dan al-Syahid. Merumuskan bukti al-Raqib dan al-Syahid serta menghubungkaitkannya dengan kehidupan. Menanamkan sifat waspada dalam setiap tindakan secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 74)
		FEKAH: 11. SOLAT SUNAT ISTIKHARAH DAN SOLAT SUNAT TASBIH	<ul style="list-style-type: none"> Menyatakan maksud, hukum dan dalil solat sunat Istikharah. Menyatakan maksud, hukum dan dalil solat sunat Tasbih. Menerangkan kaifiat solat sunat Istikharah dan solat sunat Tasbih. Melaksanakan amali solat sunat Istikharah dan Tasbih.. Merumuskan hikmah menunaikan solat sunat Istikharah dan Tasbih . 	Buku teks (ms 90)

BULAN	MINGGU	BIDANG/TAJUK	STANDARD PEMBELAJARAN	CATATAN
			<ul style="list-style-type: none"> Menunaikan solat sunat Istikharah dan Tasbih secara beradab dan istiqamah. 	
	4	SIRAH & TAMADUN ISLAM 16. KERAJAAN UTHMANIYYAH	<ul style="list-style-type: none"> Menyatakan sejarah Kerajaan Islam Uthmaniyyah secara ringkas. Menjelaskan khalifah yang terkenal semasa Kerajaan Uthmaniyyah. Menerangkan faktor kegemilangan dan kemerosotan Kerajaan Uthmaniyyah. Merumuskan iktibar daripada pemerintahan Kerajaan Uthmaniyyah dan menghubungkaitkannya dengan kehidupan. Berintegriti dalam kepimpinan secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 164)
	1	CUTI HARI RAYA AIDIL FITRI		
MEI	2	AKHLAK ISLAMIYYAH 18. TAWADUK MENZAHIRKAN KESUCIAN JIWA	<ul style="list-style-type: none"> Menyatakan pengertian sifat pemaaf. Menyatakan pengertian dan dalil naqli berkenaan dengan sifat tawaduk. Menjelaskan contoh sifat tawaduk yang diamalkan oleh Rasulullah SAW. Merumuskan hikmah sifat tawaduk. Mengamalkan sifat tawaduk dalam setiap keadaan secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 186)
		AL-QURAN: 2. SURAH AL-HASYR	<ul style="list-style-type: none"> Membaca ayat dengan betul, lancar serta bertajwid. Menyatakan intisari ayat. 	Buku teks (ms 7)

BULAN	MINGGU	BIDANG/TAJUK	STANDARD PEMBELAJARAN	CATATAN
		AYAT 21-24 (Bacaan & Hafazan)	<ul style="list-style-type: none"> Menghafaz ayat dengan betul, lancar dan bertajwid. Mengamalkan bacaan ayat secara beradab dan istiqamah. 	
	3	HADIS: 8. TUJUH GOLONGAN YANG MENDAPAT NAUNGAN ALLAH SWT	<ul style="list-style-type: none"> Membaca hadis dengan betul. Menyatakan terjemahan hadis. Menerangkan tujuh golongan yang mendapat naungan Allah SWT. Merumuskan pengajaran hadis dan menghubungkaitkannya dengan kehidupan. Melakukan amalan soleh secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 63)
		AKIDAH: 10. AKIDAH AHLI SUNNAH WAL JAMAAH	<ul style="list-style-type: none"> Menjelaskan takrif Ahli Sunnah Wal Jamaah. Menjelaskan prinsip-prinsip akidah Ahli Sunnah Wal Jamaah. Menjelaskan sejarah ringkas dan prinsip utama aliran yang bertentangan dengan akidah Ahli Sunnah Wal Jamaah (Syiah, Khawarij, Muktazilah). Menjelaskan pandangan Ahli Sunnah Wal Jamaah dan aliran yang bertentangan dengannya terhadap isu al-Quran bukan makhluk, melihat Allah, pelaku dosa besar, iman bertambah dan berkurang serta qada' dan qadar. Menghuraikab kepentingan berpegang dengan akidah Ahli Sunnah Wal Jamaah. Menjauhi perkara yang bertentangan dengan akidah Ahli Sunnah Wal Jamaah secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 81)

BULAN	MINGGU	BIDANG/TAJUK	STANDARD PEMBELAJARAN	CATATAN
	4	FEKAH: 12. PERKAHWINAN	<ul style="list-style-type: none"> • Menyatakan maksud perkahwinan. • Menjelaskan dalil galakan berkahwin. • Menjelaskan hukum berkahwin. • Menerangkan hikmah perkahwinan. • Menjelaskan golongan wanita yang haram dikahwini. • Menerangkan 5 rukun nikah dari aspek maksud dan syarat. • Menjelaskan perkara-perkara yang berkaitan dengan perkahwinan dalam Islam iaitu pemilihan calon suami isteri, merisik dan meminang, mahar serta walimatul urus, • Menerangkan kemahiran keibu bapaan seperti tanggungjawab suami, tanggungjawab isteri dan tanggungjawab bersama dari segi akidah, ibadat dan akhlak. • Berazam untuk mengikuti Sunnah Rasulullah SAW dalam hidup berkeluarga secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 99)
	1	CUTI PERTENGAHAN SEMESTER I		
JUN	2	FEKAH: 12. PERKAHWINAN (Sambungan)	<ul style="list-style-type: none"> • Menyatakan maksud perkahwinan. • Menjelaskan dalil galakan berkahwin. • Menjelaskan hukum berkahwin. • Menerangkan hikmah perkahwinan. • Menjelaskan golongan wanita yang haram dikahwini. 	Buku teks (ms 99)

BULAN	MINGGU	BIDANG/TAJUK	STANDARD PEMBELAJARAN	CATATAN
			<ul style="list-style-type: none"> • Menerangkan 5 rukun nikah dari aspek maksud dan syarat. • Menjelaskan perkara-perkara yang berkaitan dengan perkahwinan dalam Islam iaitu pemilihan calon suami isteri, merisik dan meminang, mahar serta walimatul urus, • Menerangkan kemahiran keibu bapaan seperti tanggungjawab suami, tanggungjawab isteri dan tanggungjawab bersama dari segi akidah, ibadat dan akhlak. • Berazam untuk mengikuti Sunnah Rasulullah SAW dalam hidup berkeluarga secara beradab dan istiqamah. 	
	3	SIRAH & TAMADUN ISLAM 17. KEUNGGULAN TOKOH ISLAM	<ul style="list-style-type: none"> • Menyatakan riwayat hidup Solahuddin al-Ayubi, Hasan al-Banna dan Profesor Dr. Ahmad Ibrahim secara ringkas. • Menerangkan sumbangan tokoh tersebut dalam sejarah Islam. • Merumuskan iktibar daripada keunggulan tokoh tersebut dan menghubungkaitkannya dengan kehidupan . • Berusaha mengislah diri secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 177)
	4	AKHLAK ISLAMIYYAH 19. ISTIQAMAH JALAN MENUJU MUJAHADAH	<ul style="list-style-type: none"> • Menyatakan pengertian dan dalil naqli sifat istiqamah. • Menjelaskan cara memiliki sifat istiqamah. • Menyatakan contoh sifat istiqamah yang diamalkan oleh Rasulullah SAW. • Merumuskan hikmah mengamalkan sifat istiqamah dalam kehidupan. 	Buku teks (ms 191)

BULAN	MINGGU	BIDANG/TAJUK	STANDARD PEMBELAJARAN	CATATAN
			<ul style="list-style-type: none"> Melaksanakan kebaikan dan meninggalkan kemungkaran secara beradab dan istiqamah. 	
		AL-QURAN: 5. MEMAHAMI KEUTAMAAN DALAM TINDAKAN SURAH AL-TAUBAH AYAT 19-20 (Bacaan & Kefahaman)	<ul style="list-style-type: none"> Membaca ayat dengan betul, lancar dan bertajwid. Menyatakan terjemahan ayat. Menjelaskan sebab turun ayat. Menyatakan maksud fiqh aulawiyat. Menjelaskan maksud dan pelaksanaan fiqh aulawiyat dalam bidang ilmu dan pemikiran, amalan dan perkara yang diperintahkan. Menerangkan kepentingan fiqh aulawiyat terhadap individu dan masyarakat. Merumuskan pengajaran ayat dan menghubungkan kaitkannya dengan kehidupan. Bijak menilai dan bertindak secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 41)
JULAI	1	FEKAH: 13. ISU-ISU DALAM PERKAHWINAN	<ul style="list-style-type: none"> Menerangkan isu-isu yang berkaitan dengan perkahwinan iaitu talak, fasakh, khuluk, edah, rujuk, nusyuz, li'an, poligami, hadanah dan anak angkat. Merumuskan implikasi perkahwinan yang tidak mengikut syariat Islam dan undang-undang. Berazam membina keluarga bahagia secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 123)
	2	FEKAH: 14. PENGURUSAN HARTA SELEPAS KEMATIAN	<ul style="list-style-type: none"> Menyatakan maksud, hukum dan dalil wasiat dan faraid. Menjelaskan galakan dan cara berwasiat. Menjelaskan rukun dan syarat wasiat dan faraid. Menerangkan jenis-jenis waris dan pembahagian harta pewarisnya. 	Buku teks (ms 137)

BULAN	MINGGU	BIDANG/TAJUK	STANDARD PEMBELAJARAN	CATATAN
			<ul style="list-style-type: none"> • Merumuskan hikmah pensyariatian wasiat dan faraid. • Mengurus harta mengikut syariat secara beradab dan istiqamah. 	
		AKHLAK ISLAMIYYAH 20. ALAM SEKITAR PENENANG JIWA	<ul style="list-style-type: none"> • Menyatakan dalil naqli tuntutan adab menjaga alam sekitar. • Menerangkan adab menjaga alam sekitar. • Merumuskan hikmah adab menjaga alam sekitar. • Memelihara dan memulihara alam sekitar secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 199)
	3	AL-QURAN: 6. KEPELPAGAIAN BANGSA DALAM ISLAM SURAH AL-HUJURAT AYAT 13 (Bacaan & Kefahaman)	<ul style="list-style-type: none"> • Membaca ayat dengan betul, lancar dan bertajwid. • Menyatakan terjemahan ayat. • Menjelaskan sebab turun ayat. • Menerangkan kandungan ayat berkaitan tuntutan saling mengenali dalam kalangan pelbagai bangsa dan kaum dan keutamaan taqwa. • Merumuskan pengajaran ayat dan menghubungkan kaitkannya dengan kehidupan. • Berusaha menjadi insan bertaqwa secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 51)
	4	FEKAH: 15. JENAYAH DALAM ISLAM	<ul style="list-style-type: none"> • Menyatakan maksud, hukum dan dalil jenayah dalam Islam. • Menghuraikan kesalahan jenayah berdasarkan pembahagian hudud, qisas dan takzir. • Merumuskan hikmah hukuman jenayah dalam Islam. • Menghindari jenayah secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 153)

BULAN	MINGGU	BIDANG/TAJUK	STANDARD PEMBELAJARAN	CATATAN
OGOS	1	MINGGU AKTIVITI SEMESTER I		
	2	AKHLAK ISLAMIYYAH 21. SIFAT MAZMUMAH MERACUNI HATI	<ul style="list-style-type: none"> • Menyatakan maksud, dalil dan contoh sifat mazmumah riya' ujub dan hasad. • Menjelaskan cara meninggalkan sifat mazmumah yang dipelajari. • Merumuskan hikmah meninggalkan sifat mazmumah yang dipelajari. • Meninggalkan sifat mazmumah secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 205)
	3	PEPERIKSAAN SEMESTER I		
	4			
	SEPTEMBER	1	CUTI SEMESTER I	
2		ULANG KAJI TOPIKAL (BIDANG AL-QURAN & HADIS)		
3		ULANG KAJI TOPIKAL (BIDANG AKIDAH)		
4		ULANG KAJI TOPIKAL (BIDANG FEKAH)		
OKTOBER	1	LATIH TUBI SPM		
	2	LATIH TUBI SPM		
	3	LATIH TUBI SPM		
	4	CUTI RAYA DEEPAVALI		
NOV	1	PEPERIKSAAN SPMRSM		

BULAN	MINGGU	BIDANG/TAJUK	STANDARD PEMBELAJARAN	CATATAN
	2	PEPERIKSAAN SPMRSM		
	3			
	4	PERBINCANGAN SOALAN DAN JAWAPAN		
DISEMBER	1	ULANG KAJI		
	2	CUTI PERTENGAHAN SEMESTER II		
	3			
	4			

DISEDIAKAN OLEH :

**UNIT PENDIDIKAN ISLAM DAN BAHASA ARAB
BAHAGIAN PENDIDIKAN MENENGAH MARA**